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T E L È F O N S
d ’ i n t e r é s

Divendres i dissabtes de 9.00 a 14.00 hores / 15.00 a 17.00 hores
Segon diumenge de cada mes de 9.00 a 13.00 hores

Localització: junt al recinte del mercat

HORARI ECOPARC

Segueix-nos a: Ajuntament de les Alqueries

@lesalqueriesajuntament

HORARIS AUTOBÚS I LLOCS DE PARADA LES ALQUERIES 
 
 
 

LÍNIA ESLIDA-CASTELLÓ HORARI PARADA 
Direcció Castelló de dilluns a divendres 7:50h-15:40h 1 
Direcció Castelló dissabte 7:40h  
Direcció Eslida de dilluns a divendres 13:30h-18:30h 1 
Direcció Eslida dissabte 13:30 2 

 
 
 
 

LÍNIA BETXÍ-CASTELLÓ HORARI PARADA 
Direcció Castelló 7:55h-15:10h 1 
Direcció Betxí 13:40h-18:50h 2 

 
 
 
 

LÍNIA BETXÍ-BORRIANA-VALÈNCIA HORARI PARADA 
Direcció Borriana 7:10h 1 
Direcció Betxí 19:45h 2 

 
 
 
 

LÍNIA BORRIANA-LES ALQUERIES HORARI 
C/ José Izquierdo, 90 15:50h 
La Creueta 15:53h 
Avinguda Bellaguarda, 14 15:55h 
C/ Antic Regne de València/Plaça Església 15:58h 

 

Visita la pàgina web:
www.lesalqueries.es
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Esther Lara Fonfría
Alcaldessa-Presidenta

Estimados vecinos y vecinas de Alquerías del Niño Perdido.

Poco a poco, vamos retomando la normalidad en todos los 
aspectos de la vida en nuestro municipio, pero con mucha 
responsabilidad en las acciones que tenemos. Este año lo re-
cordaremos como el año del “volver a la normalidad”. Hemos 
recuperado muchas actividades suspendidas, clases con mayor 
aforo, festividades donde de nuevo hemos recuperado com-
partir la sonrisa, los actos de la Semana Santa se han hecho con 
normalidad, nos reencontramos con la V edición de la Ruta de 
la Tapa y avanzamos en la recuperación de otras muchas activi-
dades suspendidas durante estos meses duros de la pandemia.

Más allá de las siglas de los partidos y de las ideologías, están 
las personas. Todas aquellas personas que han ejercido o ejer-
cemos un cargo en esta corporación municipal, bien sea en la 
alcaldía o en cualquier concejalía, estamos unidos por un deno-
minador común: el amor por Alquerías del Niño Perdido, por-
que queremos que sea el mejor pueblo, que nuestros vecinos y 
vecinas tengan las mayores cuotas de bienestar, enriquecer día 
a día nuestro patrimonio cultural, que los diferentes sectores 
económicos crezcan en riqueza y competitividad. 

Mención a parte requiereere el actual estado de la Casa de la 
Cultura. Después de demasiados años de inactividad, el equipo 
de gobierno que lidero, ha conseguido, con la colaboración de la 
Generalitat Valenciana, que las obras vuelven a ponerse en marc-
ha, para que, en diferentes etapas, Alquerías del Niño Perdido 
pueda empezar a disfrutar de un espacio cultural como merece.

Hay que hacer una especial referencia a una de las personas que 
más ha hecho porque Alquerías del Niño Perdido seamos hoy el 
pueblo que somos. Ella es Consuelo Sanz Molés. A veces la vida nos 
quita demasiado pronto el tiempo que nos toca vivir. Todo y el dolor 
de tan irreparable pérdida, tenemos que recordarla tal como ella 
hubiera querido: como una mujer valiente, muy dinámica y sin mie-
do a nada. Que la tierra te sea leve, Consuelo.Que su testigo y el de 
tantos otros que estas líneas no me permiten nombrar, trabajemos 
todos para continuar haciendo de Alquerías del Niño Perdido un 
pueblo mejor, haciendo que las generaciones futuras encuentran un 
pueblo acogedor, respetuoso y comprometido con el bienestar de 
todos y todas. Tenemos que pensar siempre en el interés general y 
en la sostenibilidad de nuestras decisiones, dejando fuera de juego 
los intereses particulares y partidistas.

Estimats veïns i veïnes de les Alqueries. 

Poc a poc anem reprenent la normalitat en tots els aspectes 
de la vida al nostre municipi però amb molta responsabilitat 
en les accions que fem. Aquest any el recordarem com l’any 
del “tornar a la normalitat”. Hem recuperat moltes activitats 
suspeses, classes amb major aforament, festivitats on de nou 
hem compartit el somriure, els actes de la Setmana Santa s’han 
fet amb normalitat, ens retrobem amb la V edició de la Ruta de 
la Tapa i avancem en la recuperació de moltes altres activitats 
suspeses durant els mesos durs de la pandèmia.

Més enllà de les sigles dels partits i de les ideologies, estan les 
persones. Totes aquelles persones que han exercit o exercim 
un càrrec en aquesta corporació municipal, bé siga en l’alcal-
dia o en qualsevol regidoria, estem units per un denominador 
comú: l’amor per les Alqueries, perquè volem que siga el millor 
poble, que els nostres veïns i veïnes tinguen les majors quotes 
de benestar, enriquir dia a dia el nostre patrimoni cultural, que 
els diferents sectors econòmics cresquen en riquesa i compe-
titivitat. 

Menció a banda requereix l’actual estat de la Casa de la Cultu-
ra. Després de massa anys d’inactivitat, l’equip de govern que 
encapçale, ha aconseguit, amb la col·laboració de la Generalitat 
Valenciana, que les obres tornen a posar-se en marxa, per a 
que, en diferents etapes, les Alqueries puga començar a gaudir 
d’un espai cultural com mereix.

Cal fer una especial referència a una de les persones que més 
ha fet perquè les Alqueries siguem hui el poble que som. Ella 
és Consuelo Sanz i Molés. De vegades la vida ens furta massa 
prompte el temps que ens toca viure. Tot i el dolor de tan irre-
parable pèrdua, hem de recordar-la tal com ella haguera volgut: 
com una dona valenta, molt dinàmica i sense por a res. Que la 
terra et siga lleu, Consuelo. Que el seu testimoni i el de tants 
altres que aquestes línies no em permeten nomenar, treballem 
tots per continuar fent de les Alqueries un poble millor, fent 
que les generacions futures troben un poble acollidor, respec-
tuós i compromés amb el benestar de tots i totes. Hem de 
pensar sempre en l’interés general i en la sostenibilitat de les 
nostres decisions, deixant fora de joc els interessos particulars 
i partidistes.

editorial
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actualitat
La Volta a la Comunitat Valenciana inicia 

la seua 73 edició a les Alqueries

La Volta a la Comunitat Valenciana 
Banc Sabadell va iniciar la seua 73 
edició a les Alqueries el passat mes 
de febrer. La prova és la primera 
gran cita de la temporada ciclista 
internacional que va reunir al poble 
15 equips World Tour i 8 pro con-
tinentals com el Movistar o Burgos 

BH que competixen també en La 
Vuelta. Des del matí es va poder 
respirar l’ambient ciclista amb els 
autobusos i cotxes dels diferents 
equips als carrers i la presentació 
dels ciclistes a la plaça Major que 
es va retransmetre en directe a les 
xarxes socials de la carrera.

El veïnat i aficionats a l’esport 
d’altres localitats properes es van 
acostar fins a les Alqueries per a 
conéixer als corredors, entre els 
quals va destacar Alejandro Valver-
de, qui va anunciar que es retirava 
després d’esta temporada i ha si-
gut una de les últimes oportunitats 
de veure’l en directe.

L’alcaldessa, Esther Lara, explica 
que “és un esdeveniment molt im-
portant per a les Alqueries, ja que 
tenim una gran tradició ciclista 
arrelada al poble. Per tant, espere 
tots hagen pogut disfrutar de la 
festa del ciclisme” i agraïx “la col·
laboració del Club Ciclista Alqueri-
ense, que enguany complix 73 anys, 
per a poder dur-lo endavant”. 

Esta primera etapa unia les localitats 
de les Alqueries i Torralba del Pinar 
amb 169 km de recorregut. Els cinc 
primers es van fer dins del terme 
municipal amb una eixida neutralit-
zada. Teledeporte i Eurosport van 
emetre la prova a diferents països 
amb les imatges del viscut a les Al-
queries a l’inici de l’etapa. Remco 
Evenepoel del Quick Step va ser el 
primer a travessar la línia de meta 
a Torralba del Pinar amb una avan-
tatja de 16 segons.

“Ha sigut un dia molt especial per-
què molts alqueriers i alquerieres 
tenim relació amb Torralba. Açò 
junt amb el nostre esperit ciclis-
ta ha sigut una experiència única 
que omplit de gom a gom la plaça”, 
conclou Lara.

La primera gran cita de la temporada en el calendari ciclista internacional ha congregat al poble 15 
equips World Tour i 8 pro continentals



el municipi 4

Liciten els treballs de la primera fase de la Casa 
de la Cultura de les Alqueries per 394.520,32 €

L’ens autonòmic anuncià el concurs públic que va finalitzar el 26 de maig i que donava a les em-
preses la possibilitat de presentar les ofertes dels primers treballs d’adequació en la infraestructura.

La Conselleria d’Educació, Cultura 
i Esport ha licitat ja les obres de 
la primera fase de finalització de la 
Casa de Cultura de les Alqueries 
per 394.520,32 €. L’alcaldessa de la 
localitat, Esther Lara, ha manifestat 
la seua “satisfacció al conéixer la 
notícia perquè després de més de 
20 anys de paralització i de vore un 
edifici abandonat en el centre del 
nostre municipi, anem veient com 
la paraula donada pel president 
de la Generalitat, Ximo Puig, se va 
complint i prompte començaran 
les obres en la infraestructura. Són 
massa anys de gestions i de lluita 
que pareix ser que en breu tindran 
una solució, és un gran dia per al 
poble de les Alqueries”.

La llicència d’obres se va enviar el 
passat mes d’octubre i concedia a 

la Generalitat Valenciana sis mesos 
per a licitar l’obra i 18 mesos per 
a finalitzar els treballs una vegada 
s’inicien. Amb l’anunci de la licita-
ció, l’ens autonòmic va concedir a 
les empreses un termini fins al 26 
de maig per presentar-se al con-
curs i portar a terme estos treballs 
de remodelació. Així s’estima que 
durant l’estiu ja s’haurà adjudicat a 
una empresa, si no hi ha cap pro-
blema administratiu, i haurà de pre-
sentar un pla de treball per a exe-
cutar les obres. Cal recordar que 
en esta primera fase se contem-
pla la construcció de la biblioteca, 
la finalització dels accessos i els 
vàters que han de donar servei a 
esta infraestructura així com la re-
paració dels desperfectes i acabats 
exteriors. Encara que el projecte ja 
contempla plànols generals de la 

resta d’instal·lacions de la Casa de 
la Cultura que han de funcionar a 
nivell comarcal.

Lara conclou dient que “és una 
bona notícia i esperem que promp-
te puguem vore persones allí tre-
ballant, perquè ixa seria una gran 
satisfacció per a la ciutadania que 
està farta de tindre un edifici en 
runes al centre del municipi. Hem 
treballant molt per a poder portar 
a terme una solució des del princi-
pi de la legislatura passada i anem 
a continuar fent-ho perquè volem 
que siga una realitat el més promp-
te possible després de totes les 
dificultats que ha superat el pro-
jecte, a les que s’ha d’afegir la crisi 
sanitària. Però cada volta som més 
optimistes i esperem que prompte 
s’acabe aquesta primera fase”.

actualitat



5 el municipi

Representants de la Generalitat Valenciana 
visiten la remodelada església del Replà

El director general d’Administra-
ció Local, Antoni Such, i la directo-
ra territorial de Presidència de la 
Generalitat a Castelló, Eva Redon-
do, han visitat la remodelada esglé-
sia del Replà junt amb l’alcaldessa 
de les Alqueries, Esther Lara, i la 
corporació municipal. La Genera-
litat Valenciana ha aportat 116.456 
euros procedents dels Fons Feder 
dels 275.000 destinats a la seua re-
habilitació.

Lara explica que “per a nosaltres 
és un edifici important perquè són 
els orígens del nostre poble” i prò-
ximament “volem posar en valor i 
acostar les obres a la població, es-
tablint horaris de visites”. A més, 
assegura que continuaran amb el 
projecte “amb altres ajudes, ja que, 
l’Ajuntament no té la capacitat de 

fer front a estes actuacions a soles”.
Such ha anunciat que la Genera-
litat Valenciana continuarà col·la-
borant amb un segon programa 
per a la rehabilitació del patrimo-
ni de les Alqueries. A més, l’ens 
autonòmic editarà un llibre amb 
la història i fotografies de l’esglé-
sia. “Estem contents amb l’actua-
ció perquè la gent ja pot acudir a 
visitar i conéixer una part del seu 
poble”.

La Vella Església del Replà és un 
conjunt arquitectònic del segle 
XIX, que s’erigeix sobre l’antiga al-
queria Prop Bonretorn, de la qual 
existeixen referències des del se-
gle XVI. És un oratori construït en 
1852 pels propis habitants del lloc, 
que es va convertir en el primer 
espai públic de reunió del poble.

L’ens autonòmic ha aportat 116.456 euros procedents dels Fons Feder dels 275.000 destinats a la 
seua rehabilitació. L’edifici formarà part d’un llibre on es recopilarà part del patrimoni valencià

actualitat

Directora territorial de Presidència 
de Castelló signa el llibre de visites

Director general d’Administració 
Local signa el llibre de visites
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actualitat
El polígon Rosa dels Vents tindrà una estació de 

càrrega ultraràpida per a vehicles elèctrics

L’estació serà la primera instal·lació d’este tipus en la Plana Baixa que permet carregar fins a 16 ve-
hicles de forma simultània en menys de cinc minuts

El polígon Rosa dels Vents tindrà 
una estació de càrrega ultraràpi-
da per a vehicles elèctrics que se 
suma als dos punts de càrrega se-
miràpida que ja hi ha disponibles al 
costat del consistori. Iberdrola ha 
iniciat la tramitació necessària per 
a instal·lar la primera estació d’es-
tes característiques a la Plana Bai-
xa. Els punts tindran més de 350 

kW que permetran carregar la ba-
teria d’un cotxe en menys de cinc 
minuts. Esta estació podrà usar-se 
per 16 vehicles alhora i estarà si-
tuada al costat de l’N-340 i l’ei-
xida de l’AP-7. L’alcaldessa Esther 
Lara, assegura que esta actuació 
ajuda a “fomentar el desenvolupa-
ment del polígon. Estes millores i 
augment dels seus serveis permet 

atraure i incentivar la ubicació de 
noves empreses que repercutisca 
en nous llocs de treballs” A banda, 
destaca que “és una aposta per una 
mobilitat més sostenible. Reduir 
el temps de càrrega és una de les 
demandes de molts usuaris o pos-
sibles compradors de cotxes elèc-
trics, ara ho podran fer al costat 
de casa i en menys de cinc minuts”.

Les Alqueries convoca una nova taula de negociació 
per a tractar temes sobre personal municipal

La regidoria de Personal i Serveis Publics treballa 
per a poder establir punts de registre de l’ACCV

L’Ajuntament de les Alqueries 
ha convocat una nova taula de 
negociació per a tractar temes 
sobre el personal municipal. En 
este cas, s’ha proposat a la tau-
la, la nova oferta d’ocupació pú-
blica amb l’objectiu de reduir la 

temporalitat en l’ocupació pú-
blica. D’altra banda, se segueix 
amb l’aprovació de la modifi-
cació de la relació de llocs de 
treball (RPT) de l’ajuntament. 
Este document ha d’identificar i 
categoritzar cada lloc de treball 

de l’Ajuntament de les Alqueries 
per tal d’optimitzar els recursos 
municipals i per tal d’oferir un 
millor servei a la ciutadania, a 
més de valorar correctament el 
treball de les persones funcionà-
ries.

La regidoria de Personal i Serveis 
Públics està treballant per a po-
der establir punts de registre de 
l’Agència de Tecnologia i Certifi-
cació Electrònica (ACCV). El seu 
objectiu és poder donar un servei 
de registre i obtenció de certifi-
cats qualificats a la ciutadania per 

tal que puguen signar documents 
electrònicament i no hagen de 
desplaçar-se a cap lloc físic. 

El certificat digital permet a les per-
sones estalviar temps i diners al po-
der fer tràmits administratius per 
internet, a qualsevol hora i des de 

qualsevol lloc. Es tracta d’agilitzar 
la tramitació de diversos certificats 
de l’ACCV que es poden usar per a 
signar de forma segura qualsevol ti-
pus de document electrònic inclo-
sos els missatges de correu elec-
trònic i la identificació dels usuaris 
enfront de serveis telemàtics.

La ciutadania podrà fer els tràmits administratius a través d’internet sense haver de desplaçar-se a 
cap lloc físic en concret agilitant esta tasca gràcies a l’Agència de Tecnologia i Certificació Electrònica
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Les Alqueries demostra que és un poble solidari gràcies 

a la donació de productes per al poble ucraïnés
L’ajuda de la gent i la col·laboració de les empreses han fet possible l’enviament d’un camió amb ali-
ments i materials de primera necessitat

Les Alqueries demostra que és 
un poble solidari gràcies a la do-
nació de productes per al poble 
ucraïnés. L’Ajuntament junt amb 
l’empresa Señalplast va fer una 
campanya de recollida d’aliments 
que, al principi, estava programada 
per als dies 9 i 10 de març, però a 

causa del volum de productes que 
arribava es va ampliar un dia més. 
La col·laboració dels ciutadans i de 
les empreses va permetre enviar 
un camió ple d’aliments, material 
de refugi, productes sanitaris, roba, 
articles per als xiquets i accessoris 
d’higiene.

Davant aquesta solidaritat, Esther 
Lara, alcaldessa de les Alqueries, ha 
destacat l’ajuda de tothom: “Volem 
agrair la participació de tot el veï-
nat. Ha sigut una col·laboració mas-
siva i solidària que ha permés que 
tinga el seu futur en Ucraïna per 
a l’ús que faça falta. També volem 
agrair la col·laboració de l’empresa 
local Señalplast per haver ficat tant 
recursos humans com materials 
per poder portar-lo endavant. I la 
col·laboració de Caixalqueries, per 
prestar les instal·lacions i ajuda 
aquests dies”.

L’ajuda de les empreses locals ha 
sigut essencial per a la recollida de 
tant de material. Irene Bort, res-
ponsable d’operacions de Señal-
plast, ha admés que “varen dema-
nar ajuda a molts d’elles i que han 
fet grans aportacions d’aliments 
i eines que els han fet falta”. Les 
empreses que han col·laborat han 
sigut: Miroytengo, Parafarmàcia El-
vira Vidal, Plasmadecor, Muñacos 
Dulce Bebé, Ros, Grupo La Plana, 
Edo Mocer vulcanizados, Asador 
Las brasas de Manolo, Señalplast, 
Caixa Rural Alqueries i Coopera-
tiva Agrícola San Jaime.

“El nostre poble ha mostrat un 
gran cor i solidaritat amb la gent 
que està sofrint als altres llocs. Un 
poc de cadascun de nosaltres pot 
ser de gran ajuda i junts podem fer 
grans coses. Gràcies a això, moltes 
famílies poden sobreviure a aques-
ta barbàrie que no han elegit” con-
clou l’alcaldessa.
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agricultura
L’Ajuntament repara diversos camins 

rurals amb les brigades municipals

Les associacions agràries convoquen una 
manifestació en defensa del camp valencià

El consistori ha arreglat els sots dels camins Cabeçol, Carretera, las Hayas, Pany Lloreta, Quart Sedeny, 
Corrent i Palmeral

L’Ajuntament ha reparat diversos 
camins rurals del terme munici-
pal. Los obres han posat fi als sots 
dels camins Cabeçol, Carretera, 
las Hayas, Pany Lloreta, Quat Se-
deny, Corrent i Palmeral. El regidor 

d’Agricultura, Ramón Ros, ha des-
tacat l’actuació com a necessària 
“perquè som un poble amb un gran 
terme agrícola i els nostres camins 
són molt transitats. Havíem de mi-
llorar la seua seguretat i circulació. 

Poc a poc, anem reparant els des-
perfectes dins de les nostres possi-
bilitats econòmiques i de personal”.

Esta actuació se suma a la duta a 
terme l’any passat d’asfaltat i eixam-
plament dels accessos al cementeri 
i els camins Palmerar i Cabeçol. “A 
poc a poc volem adequar els camins 
rurals del poble. En esta ocasió, ha 
sigut el torn dels camins que es 
trobaven en pitjor estat per tal de 
millorar la circulació dels vehicles i 
persones, i a la vegada, als treballs 
agrícoles”, explica el regidor.

La brigada municipal s’ha encarre-
gat dels treballs al llarg del mes de 
febrer. Ros destaca que altre dels 
beneficis de la reparació dels sots 
és “la reducció de temps en circu-
lar per estos set camins” i afirma 
que “continuarem treballant per 
mantenir i millorar els nostres ca-
mins rurals”.

El 25 de febrer les associacions 
agràries van convocar una manifes-
tació a València amb la finalitat de 
lluitar per la supervivència del camp 
i de l’agricultura. Aquesta manifes-
tació va comptar amb el suport de 
l’Ajuntament de les Alqueries. La 
veu dels llauradors es va alçar amb 
el fi de reclamar els seus drets i de 
visibilitzar al seu treball.
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L’Ajuntament i la Unió de Llauradors organitzen una 
xerrada per a tractar la problemàtica del cotonet

El 8 de març es va celebrar la Jor-
nada Citrícola organitzada per la 
UNIÓ de Llauradors i Ramaders 
junt amb la col·laboració de l’Ajun-
tament de les Alqueries. La xerra-
da va versar sobre la problemàtica 
del cotonet i com afecta al camp 
i va comptar amb la participació 
de l’Institut Valencià d’Investigació 
Agràries (IVIA) i amb una gran as-
sistència del públic entre el qual hi 
havia molts professionals del sector.

Les ponències van tindre lloc al Saló 
de plens de l’Ajuntament i van estar 
formades per la intervenció de tres. 
En primer lloc, va intervenir Vicent 
Navarro de la Universitat Politècni-
ca de València, que tractà Mètodes 
Biotecnològics contra el Cotonet 
de Sud-africà. A continuació, va par-
lar Claudia Escrig, que pertany a 

l’empresa de Koppert, que va trac-
tar el tema del Control biològic de 
plagues citrícoles. I finalment, Anto-

nio Vicent, cap d’unitat de l’IVIA, va 
parlar de la Gestió i control de les 
malalties fúngiques en cítrics.

La xerrada va comptar amb la participació de l’Institut Valencià d’Investigació Agràries (IVIA)

actualitat

Aprovat el projecte de la passarel·la ciclopedestre 
que unirà els polígons Ull Fondo i Rosa dels Vents

El consistori ha aprovat el 
projecte i l’expedient de con-
tractació per a la construcció 
d’una passarel·la per a vianants 
i bicicletes que comunicarà els 
dos polígons de la localitat: Ull 
Fondo i Rosa dels Vents. El pro-
jecte té un pressupost valorat 
en 1.068.968 euros. En esta 
primera fase que es posarà 
en marxa s’invertiran 530.612 
d’euros. Amb la seua execució, 
comenta Aldama, “pretenem 

tindre unes instal·lacions ade-
quades a l’ús públic, tan em-
presarial com a ciutadà. Una 
zona empresarial de qualitat 
perquè s’establisquen empre-
ses i dinamitzen l’activitat eco-
nòmica municipal. Augmentar 
la seguretat i l’accessibilitat, 
però també un lloc per a l’es-
plai i gaudi per part de tots els 
veïns d’este poble”, conclou el 
regidor d’Urbanisme de l’Ajun-
tament de les Alqueries.
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actualitat
Les Alqueries reinicia la campanya informativa 

de la recollida dels residus porta a porta 

Les Alqueries ha reiniciat la cam-
panya informativa de la recollida 
porta a porta dels residus. Les edu-
cadores ambientals han informarat 
casa per casa i a les empreses du-
rant els últims mesos el funciona-
ment del nou sistema. La regidora 
de Medi Ambient, Betlem Albero, 
detalla que “és molt important ex-
plicar a cada veí i veïna, major o 
menut, com serà esta recollida. A 
banda, hem organitzat activitats, 
visites i preparat informació per a 
compartir també a les xarxes soci-
als fins a la seua aplicació que espe-
rem que comence a finals d’any”.

L’alcaldessa, Esther Lara, puntualit-
za que “este canvi no és un caprit-
xo o invenció de l’Ajuntament. És 
una iniciativa per tal de complir 
amb la normativa europea que 
ens aboca que la recollida de resi-
dus haja de ser d’esta manera, per 

fracció, i la novetat és fer-ho por-
ta a porta”. Assegura que és “una 
millora per als ciutadans i haurem 
d’anar perfeccionant amb el feed-
back de la ciutadania amb nosal-
tres per a saber quines coses es 
poden millorar”.

Per la seua banda, el diputat provin-
cial de Residus, Ignasi Garcia, afirma 
que el porta a porta “aconseguix 
incrementar moltíssim el reciclatge 
com s’ha vist en altres municipis i 
les Alqueries està donant els passos 
necessaris cap a la transició eco-
lògica que necessita el planeta” ja 
que recorda que “la UE té com a 
objectiu que en 2035 només el 10% 
dels residus que generem arriben a 
l’abocador”. A banda, destaca que el 
porta a porta “és una facilitat per 
als veïns que ja no hauran d’anar 
fins als contenidors i millorarà l’en-
torn urbà eliminant punts bruts”.

Albero indica que “anem a fer una 
gran inversió ajudats per la Dipu-
tació de Castelló i esperem que 
pròximament també ho faça la Ge-
neralitat Valenciana”. L’Ajuntament 
ha disposat a la seua pàgina web, 
dins de l’apartat de veïns, un llistat 
de preguntes freqüents per tal de 
solucionar els principals dubtes 
que genera este nou servei com: 
per què s’ha optat pel sistema, com 
serà el repartiment dels poals o 
què fer si no es pot traure els resi-
dus a la porta en l’horari establert.

Actualment, la recollida selectiva 
a les Alqueries és del 10%, mentre 
que la normativa de residus dema-
na que siga el 65%. El porta a porta 
facilita el reciclatge i ha incremen-
tat el percentatge de la recollida 
selectiva tant a Europa i com en 
ciutats a Catalunya que han arribat 
fins al 80% de residus reciclats.

Les educadores ambientals han informant casa per casa i a les empreses sobre el funcionament del 
nou sistema i continuaran amb la tasca durant els pròxims mesos
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actualitat
Els tallers de residus del Servei d’Educació Ambiental 

de la Diputació de Castelló s’incorporen al poble

El consistori reparteix informació sobre el porta a porta

Els tallers de residus del servei 
d’educació ambiental de la Diputa-
ció de Castelló s’incorpora al poble. 
El centre jubilat ha acollit la campa-
nya de reciclatge que s’està portant 
a cap al poble. El 10 de març es va 
realitzar el taller “Mites i llegendes 
dels residus” i el 31 es va informar 
sobre “la fracció orgànica”.

Este servei d’educació ambiental 
de la Diputació de Castelló col·la-
bora amb la regidoria de Medi Am-
bient per tal d’informar i formar a 
la ciutadania sobre la gestió dels 
residus i la implantació del nou sis-
tema de recollida porta a porta.

L’Ajuntament ha repartit i preparat 
informació sobre el porta a porta. 
En estes pàgines teniu la targeta 
dels residus que van en cada fracció 

i part de la carta que s’ha entregat a 
les cases. També ha editat un llibret 
amb les preguntes freqüents, infor-
mació per als comerços i llistes de-

tallades de tots els tipus de residus. 
Pots demanar els documents a lor-
ganicaporta@gmail.com, i a banda, 
enviar els teus dubtes.
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actualitat

Regidoria de Medi Ambient
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contractació

Què ha passat amb
el servei de jardineria?
31-07-2021
S’inicia l’expedient per a la contractació del 
servei de jardineria, per mitjà d'una providència 
d'alcaldia.

26-08-2021
Després d’un més, l’Ajuntament rep l’informe 
jurídic que detalla insuficiència de mitjans i esta-
blix que s’inicie un procediment de contractació.

17-09-2021
El consistori redacta els plecs tècnics i admi-
nistratius per a la contractació del servei de 
jardineria.

23-09-2021
L’estat dels plecs (documents amb les clàusu-
les del contracte) es publiquen en la plataforma 
de contractació de l’estat.

08-10-2021
Es tanca el termini de presentació d’ofertes. Dos 
empreses es presenten per oferir el servei: 
Roger Broch Garcera i Novus Centro Empleo SL.

13-10-2021
Realitzat el certificat de Secretaria sobre les 
dos ofertes rebudes.

25-10-2021
La taula de contractació obre el sobre B, accep-
tant l'oferta de Roger com a vàlida.

26-10-2021
L'informe tècnic municipal sol·licita una justifica-
ció per la baixa temerària (oferta econòmica per 
davall del 20% respecte a l'oferta de l'altra 
empresa) de Novus Centre d'Ocupació SL.

Les ofertes presentades van ser:
- Roger Broch Garcerà = 79.860 €.
- Novus Centre Ocupació, S.L = 63.807,16 €.

Les baixes resultants ascendeixen a:
- Roger Broch Garcerà = 140,00 €,
la qual cosa suposa una baixa de 0,1749963%.
- Novus Centre Ocupació, S.L.  = 16.192,84 €
el que suposa una baixa de 20,241047%.

04-11-2021
Novus Centre d'Ocupació SL justifica el seu 
preu.

08-11-2021
El redactor dels plecs accepta la justifiació de 
la baixa temerària aportada per Novus Centre 
d'Ocupació SL.

26-11-2021
La taula de contractació es reunix de nou 
després de justificar la baixa i informar tècnic 
redactor dels plecs.

09-12-2021
Es demana a l'empresa adjudicada del servei 
que presente la documentació pertinent.

15-10-2021
Es reunix la taula de contractació per a l'obertu-
ra del sobre A. Es notifica al licitador Roger 
Broch Garcerà que falta per signar la seua 
Declaració Responsable. L’error s’esmena en el 
termini concedit per a fer-lo.
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contractació

24-12-2021
L’empresa presenta la documentació en l’últim 
dia del termini.

27-12-2021
L’Ajuntament comprova la documentació i 
informa l’empresa que falta la garantia exigida 
en una de les clàusules.  

03-01-2022
Novus Centre d'Ocupació SL presenta la garantia.

07-01-2022
Es redacta la proposta d’adjudicació a l’empre-
sa del nou servei de jardineria.

14-01-2022
La Junta de Govern Local aproba l’adjudicació.

17-01-2022
Novus Centre d'Ocupació SL rep l’adjuciació.

27-01-2022
L’empresa aporta el tècnic responsable del 
contracte.

17-02-2022
Comença el nou servei de jardineria. Fins a eixe 
moment, el servei es continua fent per les empre-
ses que el realitzaven i brigada municipal.

07-04-2022
L'Ajuntament inicia expedient de penalitats a 
l'empresa per incompliment reiteratiu del contrac-
te. Se li adverteix i comunica amb el responsable 
del contracte, tant via WhatsApp com electrònica. 
Se li convoca a dos reunions: una el 21 de març i 
una altra el 5 d'abril atés que la situació no millora. 
S'acorda data límit per a revertir la situació el 13 
d'abril, de no ser així el consistori continuarà amb 
l'expedient sancionador.

19-04-2022
Davant l'estat deplorable de la gran majoria de les 
zones enjardinades, el regidor responsable realit-
za informe amb totes la incidències. Se li dona  
audiència a l’empresa per un termini de quinze 
dies perquè es presente en les dependències de 
l'Ajuntament i examine l'expedient a l'efecte de 
que puguen al·legar i presentar els documents i 
justificacions que estime pertinents el 25 d'abril a 
les 9:00 h. No acudix i es posposa l'endemà.

26-04-2022
L'Ajuntament dona compte de l'incompliment 
sistemàtic del contracte per l'empresa Novus 
Centre Ocupació SL. El tècnic responsable del 
contracte reconeix l'incompliment i es compro-
met al seu compliment en el termini de 15 dies. 
En la reunió s'exposa que si l'incompliment 
persistix no sols s'imposaran penalitats sinó que 
també es procedirà a resoldre el contracte.

10-05-2022
En l’últim dia del termini, l’empresa presenta 
al·legacions.

19-05-2022
L'Ajuntament comunica a Novus Centre Ocupa-
ció SL que inicia l'expedient per a finalitzar el 
contracte per incompliment sistemàtic. El tècnic 
responsable del contracte reconeix que l'empre-
sa no pot fer-se càrrec del contracte i que ha de 
procedir-se a la seua resolució.

26-05-2022
Es presenta la proposta de resolució del con-
tracte. Es comunicarà al contractista, als seus 
avaladors i asseguradors, la incoació de l'expe-
dient i se li atorgarà tràmit d'audiència per termi-
ni de deu dies per a al·legar i presentar els docu-
ments i justificacions que estime pertinents.

Actualment
S’està treballant per a tornar a fer el procedi-
ment de licitació, i mentres hi haja un nou adju-
dicatiu s’actuarà donant suport d’empreses 
locals i brigada municipal.



15 el municipi

urbanisme

El carrer Mossén Juan Miralles 
ha millorat l’accessibilitat amb la 
creació de rampes i l’ampliació 
de voreres. La regidoria d’Urba-
nisme va iniciar els treballs per 
a solucionar els problemes que 
presentava un dels carrers prin-

cipals del poble. El regidor d’Ur-
banisme, Pedro Aldama, explica 
que “hem creat una nova vorera 
en un tram en el qual hi faltava 
i hem fet accessible l’entrada a 
la biblioteca municipal”. A banda, 
assenyala que “amb la finalització 

dels treballs, tots podrem baixar 
i pujar més fàcilment de les vore-
res, no sols persones amb dificul-
tat de mobilitat, amb carros, ma-
jors, etc, qualsevol persona pot 
arribar a necessitar-les en alguna 
ocasió”.

L’Ajuntament ha reparat el carrer 
Maestrat i renovat la xarxa de sane-
jament. Al carrer existia un enfon-
sament de la calçada provocat per 
un problema en la xarxa que recull 
l’abocament dels habitatges del car-
rer i afectava el dia a dia del veïnat. 

Les obres per a solucionar-ho han 
substituït el sanejament d’un tram 
del carrer per un nou i tornant a 
executar el paviment imprés de la 
superfície afectada. L’actuació ha tin-
gut un pressupost de 30.000 euros.

El carrer Mossén Juan Miralles millora en accesibilitat

L’Ajuntament repara el carrer Maestrat 
i renova la xarxa de sanejament

La via compta ara amb rampes per a pujar i baixar de les voreres i s’han ampliat els passos
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Millora en la carretera que passa pel riu Anna després 
de les pluges torrencials que havien causat desperfectes

L’Ajuntament de les Alqueries ha 
portat a terme una actuació per 
tal d’arreglar els desperfectes cau-
sats per les pluges torrencials en 
la carretera que passa pel curs del 
riu Anna. 

La força de l’aigua havia arrossegat 
a la carretera les plantes que esta-
ven en el riu. A més, s’havien creat 
escletxes i s’havia alçat una part 
de l’asfalt deixant al descobert la 
terra de baix produint, d’aquesta 
manera, sots de considerable gran-
dària.

Per este motiu, a principis d’abril, 
el consistori va portar a terme di-
verses actuacions per consolidar la 
carretera i reparar els desperfectes.

L’Ajuntament repara el camí rural de Pany 
Borillos que es trobava en mal estat

L’Ajuntament de les Alqueries ha re-
parat el camí rural de Pany Borillos 
que es trobava en mal estat. El car-
rer tenia desperfectes i feia difícil la 
seua circulació per culpa dels sots.

Amb l’asfalt nou d’aquest carrer 
les veïnes i veïns poden fer ús del 
vial sense preocupar-se dels pro-
blemes per circular que genera 
als vehicles quan no existeix este 

asfaltat. L’obra està dins del pla de 
millora que està desenvolupant 
l’Ajuntament dins de les possibili-
tats que ofereixen les limitacions 
pressupostàries. 

urbanisme
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educació

El consistori remodela el parc de la plaça Major 

Les Alqueries mostra el condol per Consuelo Sanz

El consistori ha remodelat el parc 
de la plaça Major. L’actuació ha 
consistit en l’ampliació de la zona 
de jocs existent i la instal·lació 
d’un nou sol de goma per a aug-
mentar la protecció i la seguretat 
de les xiquetes i xiquets.

A banda, l’Ajuntament ha reparat 
avaries d’altres parcs de la locali-
tat com les llengües dels tobogans 
de l’Escoleta Municipal i darrere 
de l’edifici consistorial i el parc de 
la Via Augusta. La regidora d’Edu-
cació, Noelia Albalete, explica que 
“tenim anotades les millores o re-
paracions que necessiten els espais 
de jocs a la nostra localitat i estem 
actuant a poc a poc per solucio-
nar-les” i recorda que la forma de 
fer arribar a l’Ajuntament queixes i 
suggeriments és “electrònicament 
a través de la seu electrònica o al 
registre del consistori perquè ens 
arriben i puguem atendre-les”.

El poble de les Alqueries va mos-
trar el seu condol decretant tres 
dies de dol per la mort de Con-
suelo Sanz, qui va ser alcaldessa 
durant tres legislatures i diputada 
provincial.

Sanz va ser la primera dona en os-
tentar ixe càrrec que va excercir 
des del 2003 fins al 2015 amb la 
valentia i el dinamisme que la ca-
racteritzaven i pel que la recordarà 
sempre el seu poble. 

L’Ajuntament també ha reparat avaries en altres parcs com les llengües del tobogans de l’escoleta 
municipal i darrere de l’edifici consistorial

L’Ajuntament va decretar tres dies de dol municipal per la mort de la que va ser la primera alcal-
dessa del municipi i que va excercir durant tres legislatures entre els anys 2003 i 2015
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educació
L’Escoleta de Nadal infantil organitza 
activitats per als menuts de 3 a 5 anys

L’Escoleta de Nadal infantil de les 
Alqueries va aprofitar les vacan-
ces nadalenques per a fer activi-
tat el 27, 28, 29 i 30 de desembre. 
Aquestes activitats es van realit-
zar en el CEIP Pintor Sorolla en 
un horari de 10:00 a 13:00 del 
matí.

Els xiquets de 3 a 5 anys van gau-
dir de 4 dies d’entreteniment. El 
dilluns 27 es va realitzar el “Na-
dal creatiu” amb contes de Na-
dal, manualitats i jocs de Nadal. El 
dimarts va tindre lloc el “Nadal 
reutilitzable” repetint els comp-
tes, però afegint històries del 
medi ambient, i també van gau-
dir de tallers i jocs amb música. 
Ací va col·laborar la regidoria de 
medi ambient amb la realització 
de tallers al voltant dels residus, 
treballant les tres R, reutilitzar, 
reciclar i reduir.El dimecres 29 
es va fer el “Nadal esportiu” amb 
jocs, psicomotricitat i preesport. 
I l’últim dia, el dijous 30, es va 
tancar l’escola amb festa i juga-
fusta.

Aquest any la novetat en Nadal va 
ser activitat en la natura d’ori

entació, el tir en arc, l’scotter fre-
estyler i l’acroesport.

El CEIP Pintor Sorolla entrena nous arbres 
per a augmentar les zones d’ombra al pati

Les regidories de Medi Ambient, 
Serveis Públics i Educació, junt 
amb Caixalqueries i la Coope-
rativa Agrícola Sant Jaume han 
plantat nous arbres al pati del 
CEIP Pintor Sorolla. Així, els nous 
exemplars són: una mèlia, dos 
paulònies, un fleix, dues moreres, 
un liquidàmbar, un fals plàtan i un 

lledoner. L’objectiu és fer un pati 
més verd i educatiu a l’hora que 
anar garantint que se poden dis-
frutar de més zones d’ombra dins 
del recinte educatiu. Cal recor-
dar que els arbres, també faciliten 
que les temperatures exteriors es 
mantinguen més fredes durant els 
mesos de més calor. 
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Cinquanta xiquets participen en l’Escola de Pasqua 
amb activitats de belles arts i medi ambient 

L’Ajuntament de les Alqueries va 
dur a terme una programació de 
pasqua per a xiquets d’infantil i 
primària que va tindre una dura-
ció de 3 dies, des del 19 al 22 
d’abril. Les activitats infantils es 
van desenvolupar en el CEIP Pin-
tor Sorolla i les de primària en 
aquest col·legi, en el poliesportiu 
i al Casal Jove.

Els alumnes infantils van realit-
zar jocs, tallers artístics, contes i 
festes. I els alumnes de primària 
també van fer tallers artístics, joc 
i festa, però van afegir l’esport 
com la ruta en bicicleta. Aquest 
any, les activitats varen estar ori-
entades a les belles arts i al medi 
ambient. La regidoria de medi 
ambient va coordinar tallers al 
voltant dels residus, en aquest 
cas de la fracció orgànica, tre-
ballant l’elaboració de compost 
i utilització en l’hort escolar del 
CEIP.

D’aquesta forma van aprendre 
diferents tècniques artístiques 
treballant amb quatre tipus de 
materials: llenços, tela, ceràmica i 

pasta de modelar, tot i això sense 
perdre la diversió i amb uns ob-
jectius educatius i formatius dins 
del temps de lleure. 

educació
El próxim curs 2022-2023 comptarà amb dos 

aules infantils gratuïtes per a xiquets de 2 anys

Les Alqueries comptarà amb dos no-
ves aules infantils gratuïtes per a xi-
quets de 2 anys per al pròxim curs 
2022-2023. La regidora d’Educació, 
Noelia Albalate, explica que “hi haurà 
dos aules gratuïtes per a l’educació 
primerenca dels xiquets i xiquetes 
de 1 a 2 anys al CEIP Pintor Sorolla”. 
Un número de 36 places dividides en 
dos classes de 18 alumnes.

A l’admissió escolar opten els in-
fants nascuts en 2020. El termini 
per presentar la sol·licitud d’ad-
missió és fins al 4 de maig a través 
de l’enllaç online telematricula.es. 
Les famílies, una vegada obtinguda 
la plaça, podran optar a fer la ma-
trícula al mateix enllaç. D’aquesta 
manera no fa falta acudir al centre 
educatiu.

La regidora d’Educació de l’Ajun-
tament de les Alqueries considera 
este augment “un pas molt im-
portant per a assegurar que els 
més menuts puguen cursar esta 
etapa educativa no obligatòria al 
seu poble i amb una ràtio reduïda. 
A més, facilitar la conciliació fami-
liar a pares i mares que ara sumen 
un nou servei”.

El CEIP Pintor Sorolla augmenta la seua oferta pública amb 36 places en dos noves classes
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El grup local Summer Ends posa la nota musical 
en el primer Vibra Fest de les Alqueries

Pepe Rius va tancar el festival, on es va presentar el Pla de Joventut, amb una discomòbil

El dissabte 2 d’abril es va presen-
tar la fase de creació del futur “Pla 
Jove”. L’acte es va organitzar pel 
grup juvenil Casal 
SOS i va comptar 
amb l’actuació 
del grup musical 
“Summer ends” 
i una discomòbil 
amb Pepe Rius 
on van assistir 
133 persones. Al 
començament de 
l’acte van donar 
a conéixer la cre-
ació del pla de 
joventut, destinat 
a joves d’entre 
12 a 30 anys, i de 
com podia parti-
cipar la gent jove 
per tal de saber 
les necessitats i el que volen els 
joves. 

Una oportunitat per a conèixer 
músics locals i donar suport a la 
música que es fa a les Alqueries. 

Durant el concert es va donar 
consumició gratis a tots els as-

sistents amb un got reutilitzable, 
un obsequi per part de la regi-
doria de Medi Ambient.

En definitiva, 
una jornada 
festiva a la 
que van par-
ticipar més 
d’un centenar 
de persones 
joves del mu-
nicipi i que, a 
més de co-
néixer l’opi-
nió de la jo-
ventut sobre 
els distints 
aspectes que 
els afecten, 
també va do-
nar a conéi-

xer el talent local amb l’actuació 
del grup que formen Summer Ends.

educació

El projecte AMIGA s’implanta per a transformar 
i canviar la mirada cap a l’educació i la infància

El projecte AMIGA s’implanta amb 
l’objectiu de transformar i canviar 
la mirada cap a l’educació i la infàn-
cia. Es tracta d’una acció integral 
de llarga durada portada a cap al 
CEIP Pintor Sorolla i implantada 
gràcies a l’AMPA, el mateix centre 
i les regidories d’Educació i Medi 
Ambient del consistori.

En este projecte es treballaran 
tres eixos de l’educació. En primer 
lloc, la naturalització i transforma-

ció física del pati escolar, una ac-
tivitat que, amb criteris de peda-
gogies verdes i actives, pretén fer 
intervencions que fomenten una 
economia circular i aplicar princi-
pis de permacultura.

En segon lloc, busca la cohesió i di-
namització de tot el teixit que con-
forma la comunitat educativa. Això 
s’aconseguirà amb la intervenció 
coordinada entre famílies, docents, 
personal no docent i membres de 

l’Ajuntament per tal de fomentar 
la creació de xarxes i empoderar a 
la comunitat.

Per últim, es formarà i s’acom-
panyarà a l’equip docent a través 
d’un itinerari formatiu compost 
per: assessorament individual del 
professorat, formacions que aten-
guen les seues necessitats actuals i 
jornades de treball conjuntes per 
a començar a implementar canvis 
específics en el dia a dia.
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Joventut elabora el primer pla de joventut que inclourà 

les polítiques per als joves dels pròxims quatre anys

Les Alqueries ha iniciat l’elabora-
ció del seu primer pla de joventut 
que inclourà les polítiques per als 
joves dels pròxims quatre anys. El 
pla es redactarà amb la participació 
de persones d’entre 12 a 30 anys 
de la localitat a través d’enquestes i 
fòrums al llarg del 2022. La regidora 
de Joventut, Noelia Albalate, explica 
que “este document serà el full de 
ruta de les accions que s’impulsa-
ran des de l’Ajuntament en matèria 
de joventut, per això, primer neces-
sitarem saber les seues demandes, 
necessitats i aportacions”.

Les enquestes ajudaran a establir 
la seua situació actual mentre que 

el fòrum jove serà una oportuni-
tat per a dialogar entre els joves i 
l’Ajuntament i generar polítiques 
de joventut conjuntament, ja que 
es debatran les accions a dur a 
terme en els pròxims quatre anys. 

Albalate destaca la importància 
de la participació de la joventut 
“perquè volem treballar conjun-

tament amb ells, només escol-
tant-los podrem atendre els seus 
problemes, i a la mateixa vegada, 
fomentem la seua participació en 
la vida social”.

El Casal Jove presentarà el projecte 
en la festa jove organitzada per al 2 
d’abril on ja es podrà informar so-
bre el Pla Jove 2023-2026. Les fases 
del procés són l’anàlisi de la realitat, 
creació de propostes, selecció d’ac-
tuacions, la seua posada en marxa i 
l’avaluació. “Invertir en joventut és 
invertir en futur. En estes actuacions 
atendrem les necessitats i millora-
rem el dia a dia del futur del poble”, 
conclou la regidora. 

El pla es redactarà amb la participació dels joves d’entre 12 a 30 anys de la localitat a través d’en-
questes i fòrums al llarg del 2022

Els alumnes del CEIP Pintor Sorolla realitzen 
un projecte sobre l’auca del Trigo Rojo

L’alumnat del CEIP Pintor Sorolla 
ha fet un projecte sobre l’auca del 
Trigo Rojo. D’una banda, han fet la 
traducció de l’auca que va elabo-
rar el CEIP de Caudiel i han afegit 
noves vinyetes. D’altra banda, han 
estudiat les varietats locals de blat 
i la seua plantació a l’hort escolar.

L’origen de l’activitat es remunta 
al curs 2019-2021 on els xiquets 
de l’Aulari de Caudiel (Alt Palàn-
cia) van dur a terme una investiga-
ció al voltant del blat i van poder 
conéixer tot el cicle d’un cereal. 
La regidoria de Normalització ha 
portat el projecte al poble.

Les xiquetes i xiquets l’han adap-
tat amb l’objectiu d’aconseguir 
que cada classe obtinguera una 
versió creativa i original de la seua 
auca en valencià i exposar-la en les 
diferents classes del centre educa-
tiu, i així, promocionar l’ús de la 
llengua valenciana.

Comença la inscripció a l’Escoleta per als nascuts el 2021
L’Ajuntament va publicar la fitxa 
d’inscripció a l’Escoleta Infantil 
del pròxim curs acadèmic 2022-
2023 a través del registre o la 
seu electrònica. Les places van 
destinades a xiquets que tenen 

entre 1 i 2 anys i que van nài-
xer en el 2021. Amb la creació 
d’aquest curs, el consistori de 
les Alqueries vol fer una aposta 
decidida per l’aprenentatge i el 
desenvolupament dels més me-

nuts del municipi. A banda, també 
es fomenta la conciliació laboral i 
familiar d’aquelles persones que 
viuen a la localitat, ja que un dels 
requisits és estar empadronat a 
les Alqueries.
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El Casal Jove coordina un projecte amb l’IES 

Jaume I i l’associació de jubilats de les Alqueries
Les jornades van ser tallers de benestar mijançant l’Aprenentatge Servei (ApS), una metodologia que 
permet aprendre al temps que se presta un servei a la comunitat

En els mesos de gener a març 
s’ha dut a terme una nova edició 
del projecte d’Aprenentatge 
Servei (ApS) anomenat “Taller de 
Benestar”. Aquest ha comptat amb 
la participació de l’associació de 
jubilats i pensionistes “25 de juny” 
de la localitat, un grup de 2n d’ESO 
de l’Institut d’educació secundària 
Jaume I de Borriana i el Casal Jove 
de l’Ajuntament de les Alqueries. 

El taller se va portar a terme des 
del 25 de gener fins a l’1 de març a 
la plaça Major i a les dependències 
del centre de jubilats amb la gent 
major. Encara que, el projecte amb 
el grup de joves es va començar a 
treballar abans al centre educatiu 
i va finalitzar el 8 de març al 
mateix institut amb una sessió 
d’avaluació. L’aprenentatge servei 
és una metodologia que permet 

aprendre a través de fer un servei 
a la comunitat. 

El taller que han desenvolupat els 
joves de les Alqueries i Borriana 
amb l’associació de pensionistes 
i jubilats rep el nom de “Taller de 
benestar emocional: com cuidar-
se física, mentalment i socialment 
per a tindre una vida satisfactòria”. 
Durant aquests dies es van fer 
sessions d’exercici físic i ball, 
exercicis mentals, apps per al mòbil, 
jocs de taula, històries de vida... en 
els quals les dos generacions van 
aprendre l’una de l’altra. 

Els grups participants han destacat 
la bona relació que hi havia 
entre joves i adults i també les 
experiències i els coneixements 
compartits. Tant el grup de majors 
com el de joves han comentat 
que els agradaria continuar amb 
aquest taller en els propers cursos, 
ja que ha sigut una experiència 
satisfactòria.

La Setmana de la tercera edat acull als 
més majors amb tallers, jocs i menjar

La Setmana de la tercera edat va 
tindre lloc del dilluns 9 al diven-
dres 13 de maig i es va organitzar 
amb tallers jocs i menjar. Durant 
aquests dies van visitar la Sala 
Capitular del Sindicat de Regs i a 
l’Assut, a més d’anar a una missa; 

van fer tallers de belles arts apre-
nent la tècnica del Decoupage, el 
taller “humor en tiempos revuel-
tos”, pilates i ball en línia; jocs de 
taula i castellonencs; i dinar d’en-
trepà i de germanors al Salo Coo-
peratiu de Caixalqueries.
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El Casal Jove ha estrenat nou mo-
biliari sostenible al seu parc. Les 
regidories d’Educació i Medi Am-
bient han col·laborat per a la seua 
adquisició i actualitzar l’espai que 
compartixen tant els més menuts 
com els joves durant tot l’any. Esta 
actuació ha tingut en compte el 

medi ambient i s’ha optat per bancs 
i taules amb un menor impacte per 
a la natura. La pròxima activitat que 
albergarà la instal·lació és l’Estiu 
Jove de l’1 al 15 de juliol per a ado-
lescents d’entre 12 a 17 anys amb 
festes temàtiques, escola de youtu-
bers, entre altres.

El Casal Jove estrena nou mobiliari sostenible

Diversos joves de les Alqueries participen a Connecta’t
La trobada provincial es consolida com l’activitat més valorada per la joventut que participa

El Casal Jove de les Alqueries és 
membre organitzador de les jor-
nades Connecta’t que servixen 
de punt de trobada per a la jo-
ventut de la província de Castelló. 
Aquest curs, s’han celebrat dues 
jornades juvenils, la primera a Nu-
les i la segona a Navajas.

En la primera trobada que va tin-
dre lloc l’11 de desembre, el grup 
amfitrió va prepara un joc ambien-
tat en l’època medieval. La segona, 
amb el tema del 8-M, també va tin-
dre una gran participació i comptà 
amb una gimcana al poble, salt de 
“la novia”, una fireta... En aquesta 
van participar joves dels pobles de 
l’Alcora, Benicàssim, Nules, Onda i 
pobles nous com la Vall d’Uixó o 
els amfitrions de l’Alt Palància.

En estes trobades provincials de 
Connecta’t, els joves visiten dife-
rents localitats amb l’objectiu de 
crear una xarxa de grups juvenils, 
afavorir el pensament crític i fo-

mentar l’autonomia dels grups jo-
ves. Per poder participar han de 
ser joves d’entre 12 i 17 anys que 
formen part d’algun centre juvenil 
i de casals.

cultura
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Casal SOS organitza una programació d’activitats per a 
Pasqua amb el finançament de la regidoria de Joventut

Els joves d’entre 12 i 17 anys van gaudir de diverses activitats a l’aire lliure

El Casal SOS de les Alqueries va 
organitzar una programació d’acti-
vitats de Pasqua amb el patrocini 
de la regidoria de Joventut de les 
Alqueries. Aquesta programació 
incloïa diverses eixides i el públic 
que va participar van ser joves 
d’entre 12 i 17 anys, amb el suport 
de membres majors de 18 anys.

Les activitats es van fer durant 
tres dies. El dimecres 20 d’abril, 
al matí, estava programada fer 
una eixida en bicicleta a Mascarell 
i Nules, però, degut a les pluges 
es va substituir per activitats al 
Casal Jove. El dijous 21 van anar 
a l’embassament de Benitandús 
(Onda) a fer una activitat 

multiaventura basada en un circuit 
arbori amb “Sargantana Aventura”. 
Per finalitzar, el divendres van 
anar al matí al Graó de Castelló 

a veure els vaixells de diferents 
èpoques a “Escala de Castelló”, a 
la vesprada el casal, i a la nit van 
fer una activitat de randonauting.

Normalització reparteix el calendari per a la llengua 
de 2022 baix el lema ‘El valencià al teu costat’

La regidoria de Normalització de 
l’Ajuntament de les Alqueries ha re-
partit el calendari per la llengua de 
2022 baix el lema “El valencià al teu 
costat”. El calendari d’enguany està 
il·lustrat per Ana Policarpo i es va 
distribuir entre els municipis que hi 
participen, entre els quals es troba 
les Alqueries. Aquest tracta els dife-
rents àmbits d’utilització del valen-
cià: Al comerç, als esdeveniments, a 
la muntanya, als mitjans de comu-
nicació, a les emocions, als mitjans 
de transport, a la platja, a l’esport, a 
l’escola, a la cuina, als jocs infantils i 
a la informàtica. 

La Diputació de València ha editat 
13.000 calendaris de taula i més de 

2.000 calendaris de paret per tractar 
d’alcançar el major públic possible.
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El dia del llibre compta amb la presència de l’escriptora 
Carmen Soriano i dos espectacles per a tots els públics

Un centenar de persones van passar al llarg del matí per gaudir d’aquesta festa que fa dos anys que 
no es podia celebrar per la pandèmia 

El 30 d’abril es va celebrar la festa del 
llibre que va comptar amb la presèn-
cia de l’escriptora Carmen Soriano, 
que va estar signant llibres. A més, va 
tindre lloc la realització de dos espec-
tacles. El primer, nomenat “Oreto i les 
formigues”, dirigit als més menuts, i el 
segon, va ser un espectacle d’humor 
per als adults, ja que des del primer 
moment el riure va estar present. Fi-
nalment, una vegada acabada l’actua-
ció, les dones majors van gaudir d’un 
sopar de germanor.

L’organització de les activitats es van 
portar a cap gràcies a la participa-
ció de l’AMPA de l’escoleta infantil 
Virgen del Niño Perdido, l’AMPA de 
Pintor Sorolla, l’associació d’Arrels 
Feministes, la Biblioteca Municipal, la 
Llibreria Bonretorn i el Grup Comité 
Ambiental.

L’esdeveniment va comptar amb una 
gran participació de la gent del poble, 
que es va apropar a veure el que s’ha-
via organitzat. La plaça va estar plena 
de carpes amb llibres i activitats de 
taula. D’aquesta manera tots els pú-
blics van poder disfrutar d’aquest dia.

cultura
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Març es converteix en el mes de la dona 
amb la realització de diverses activitats

En les Alqueries març es va con-
vertir en el mes de la dona amb la 
realització de diverses activitats. La 
programació va comptar amb una 
gran participació i acceptació per 
part de la ciutadania. Entre el pro-
grama d’Arrels feministes i l’Ajun-
tament van fer possible la visibilit-
zació d’aquest gènere.

El grup juvenil “Arrels feministes”, 
membre del casal SOS, va celebrar 
l’aniversari del seu any coincidint 
amb el mes de març. Aquest va 

comptar amb la participació del 
Casal Jove i altres grups del centre: 
“Cinèfils”, a “Sembr-@rt” (grup de 
dibuix), al grup de videojocs, i al 
grup d’esplai “Sabadacasal”. La pro-
gramació es va basar en el taller 
de cal·listènia, el debat feminista, 
el taller de defensa, la lectura del 
manifest, la manifestació pel 8-M, la 
trobada provincial de joves Con-
necta’t especial 8-M, el torneig de 
Minecraft i el cine especial 8-M. A 
banda es va fer èmfasi en activitats 
especials fetes per introduir con-

ceptes claus del feminisme i els 
seus debats actuals, i treballar des 
de la coeducació.

El dia 8 l’Ajuntament va rendir ho-
menatge a les dones treballadores 
amb la col·locació d’un cor de lla-
na, fet per algunes dones del poble, 
a la façana lateral de l’ajuntament.
Pel que fa a activitats esportives 
es van realitzar dues marxes. Es 
va fer una marxa de 4 quilòmetres 
contra la violència i a continuació 
l’espectacle la Chunga, fent de la 
caminada una acció entretinguda i 
de reivindicació a la pau. Com mo-
tiu del dia de la dona es va fer una 
ruta urbana de 5 km acompanyada 
del monòleg Soc Hiperactiva. Es 
va tractar d’un monòleg feminista 
i en valencià que, a més de l’humor, 
va fer reflexionar sobre les petites 
coses quotidianes i masclistes que 
fan ser a totes les dones un poc 
hiperactives.

Per tancar aquest mes morat, uns 
50 homes i dones van saltar per la 
igualtat el 27 de març en la “Màster 
de botes de rebot” a la plaça.
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La tradicional cavalcada dels reis 
d’Orient ha tornat als carrers de 
les Alqueries després de no poder 
celebrar-la en 2021 per la covid-19. 
Ses majestats van desfilar amb les 
seues carrosses, encara que no 
han pogut repartir caramels per 
la situació sanitària. Ja en la plaça 
Major han rebut les claus del po-
ble per part de l’alcaldessa, Esther 
Lara, i s’han dirigit a tots els assis-
tents. Els més menuts no van voler 
perdre l’oportunitat de conéixer a 
Melcior, Gaspar i Baltasar i trans-
metre’ls els seus desitjos per a una 
nit màgica. La regidora de Festes, 
Lorena Maure, agraïx “el compli-
ment de les mesures per part de 
tots perquè les xiquetes i xiquets 
puguen tornar a disfrutar-la”.

festes
Canvia la normativa perquè les joves que no han pogut 

presentar-se a festeres ho facen als pròxims anys

Els reis d’Orient tornen a celebrar la seua cavacada

Les Alqueries ha canviat la norma-
tiva perquè les joves que no han 
pogut presentar-se a festeres a 
causa de la pandèmia ho facen als 
pròxims anys. El ple ha aprovat per 
unanimitat modificar el reglament 
d’elecció de les festeres i reina que 
establia com a requisit tindre 18 
anys en l’any en curs. A partir d’ara, 
en cas excepcional, es podran ajun-
tar diverses generacions de joves 
per a poder restaurar la normalitat 
com més prompte millor. La regi-
dora de Festes, Lorena Maure, indi-
ca que “al no poder presentar no-
ves festeres ni celebrar les festes 
amb elles durant dos anys, havíem 

de posar una solució perquè totes 
les alquerieres pogueren tindre 
l’opció de ser les representants de 
les festes del seu poble”.

Una vegada aplicada la nova nor-
mativa, i amb el consens de tots 
els grups polítics, “als pròxims dos 
anys ajuntarem diferents generaci-
ons per a que en 2025 ja es puga 
tornar a la normalitat” explica 
Maure. Així, en 2023 seran festeres 
les joves nascudes en 2003 i 2004, 
i en 2024 les nascudes en 2005 
i 2006. Per a les festes de 2022, 
les representants seran les joves 
que es van presentar en 2020, la 

reina, Anna Ros, amb la seua cort 
Paola García, Miriam Ortega, An-
drea Prieto, Marta Ros, Elena Agut, 
Carmen Aymerich, Vega Castillo, 
Rosa María García, Carla Marín i 
Paula Nebot.

La regidora espera poder viure de 
nou “unes festes de la Segregació i 
Patronals amb les nostres festeres 
i que en febrer de 2023 tornem a 
viure l’emocionat acte de l’elecció 
de la reina”. A més, agraïx la paci-
ència de les joves presentades en 
2020 que “han hagut de viure uns 
anys inusuals, però que encara així, 
disfruten molt l’experiència”.

L’Ajuntament ha modificat el reglament que fins ara tenia com a requisit tindre 18 anys en l’any en 
curs a poder ajuntar diverses generacions per a poder restaurar la normalitat
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La reina Ana Ros Molés i la seua cort d’honor 

són proclamades festeres de les Alqueries

L’acte de nomenament oficial va marcar el compte enrere per al començament de les festes de la 
Segregació del mes de juny

La reina, Ana Ros Molés, i la seua 
cort d’honor formada per Pao-
la García, Miriam Ortega, Andrea 
Prieto, Marta Ros, Elena Agut, Car-
men Aymerich, Vega Castillo, Rosa 
María García, Carla Marín i Paula 
Nebot són proclamades festeres 
de les Alqueries. L’acte de nome-
nament oficial va marcar el comp-
te enrere per al començament de 
les festes de la Segregació que co-
mença amb la seua presentació.

Aquest dia arriba després de dos 
anys quan es va fer l’elecció el fe-
brer de 2020, però que a causa 
del confinament, que va arribar un 
mes després, es van paralitzar les 
festes patronals.

En la proclamació oficial les feste-
res han replegat la seua placa acre-

ditativa del nomenament oficial, 
ja que no la varen poder replegar 
abans per la pandèmia. 

L’acte marca el retorn de les festes 
i torna amb la il·lusió de viure les 
tradicions del poble.
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Quatre gimnastes rítmiques del club aconsegueixen 

un lloc en el campionat d’Espanya

El campionat provincial i autonò-
mic s’ha saldat amb un bon resul-
tat per a les gimnastes de les Al-
queries. Balma Cabedo ha rebut la 
medalla de campiona provincial i 
autonòmica juvenil; Lucia Escobe-
do s’ha convertit en la campiona 
provincial juvenil 2005-2006; Ai-
tana Isach s’ha fet amb el primer 
lloc en cadet 2007 i s’ha classificat 
com a campiona provincial; Sofia 
Martínez ha aconseguit pujar-se’n 
al pòdium en la mateixa categoria 
d’Aitana i ha aconseguit el bronze 
provincial en cadet 2007; i Laia Sal-
vador s’ha emportat la medalla de 
campiona provincial infantil 2009.

El sacrifici i el treball d’aquestes 
gimnastes ha donat lloc al fet que 
Belma, Lucia, Aitana i Laia es classi-
fiquen per al campionat d’Espanya 
que se celebra del 20 al 24 d’abril 
a la ciutat de Saragossa.

Balma, Lucía, Aitana i Laia han passat la base clasificatoria del campionat provincial i autonòmic

Les exhibicions artístiques tornen amb 
la mostra de danses i ball modern

Les danses del Replà i els grups 
de ball modern Pintor Sorolla van 
actuar el 26 de març amb la parti-
cipació de 55 xiquets del municipi. 

Les exhibicions van tenir èxit amb 
més de 200 espectadors i va fina-
litzar amb l’obra de teatre Sophie, 
que va posar punt final a un espec-
tacle esperat després de dos anys 
sense fer-se.
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 El Centre Excursionista les Alqueries (CEA) completa 
una temporada en diferents pics de la península

El Centre d'Excursionista les Al-
queries porta des d'estiu reco-
rrent diferents pics d'Espanya. La 
pujada més important va ser la del 
Mulhacén, amb una altitud de 3.479 
m, que és considerat el pic més alt 
de la península Ibèrica. Ací no van 
poder passar desapercebuts i van 
decidir deixar una bandera per a 
recordar que havien aconseguit el 
repte més difícil fins al moment.

Al juny van ascendir al Puigmal, el 
pic més alt de Girona que té 2.909 
metres d'altura. Aquest es troba 
en el paratge de l'Olla de Núria al 
qual només es pot accedir a peu 
o amb tren cremallera, fent-ho un 
lloc lliure de contaminació.

Al novembre van viatjar per dife-
rents llocs de les muntanyes ala-
cantines. En primer lloc, van ascen-
dir al Puig Campana (1.410 m) que 
té vistes a Benidorm. Després, van 
decidir pujar al Penyal d’Ifac situat 
a Calp. Van completar la seua ruta 
amb la visita al paratge de les Fonts 
d’Algar, un conjunt de cascades 

connectades per xicotets canals, 
situada en la Serra del Ferrer.

Al desembre es van desplaçar a 
Sierra Nevada i van dedicar les 
seues excursions a recórrer Gra-
nada, Lanjarón i la comarca de les 
Alpujarras, visitant els pobles del 
barranc de Poqueira, declarats Pa-
trimoni de la Humanitat.

Per últim, el pic que pugen cada 
any és el d’Espadà, una tradició 
que acaba amb el menjar de Nadal. 
El centre d’excursionista les Al-
queries ha recorregut tots els pics 
que ha pogut i han complit el seu 
repte més difícil, pujar el pic Mul-
hacén. Amb esta activitat frenètica 
han demostrat que amb esforç tot 
s’aconsegueix.

El CEA culmina el cim més alt després de pujar el pic del Mulhacén que està a 3.479 m

Pico Mulhacén (3.479 m)

 Vall de Núria (Pirineos 
Catalanes)

Serra d’Oltà (Penyal 
d’Ifach, al fondo)

 Les Fonts de l’Algar 
(Callosa d’en Sarrià, 
Alacant)

 Serra d’Espadà

esports
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L’Ajuntament posa en marcha activitats 

esportives per promoure hàbits saludables 

Els cursos de les Alqueries dedi-
cats a activitats d’esport han estat 
actius durant la primera meitat de 
l’any. Els cursos han tingut gran ac-
ceptació per part de la ciutadana, 
ja que s’han cobert les places tant 
amb xiquets i xiquetes, com joves 
i adults.

Les rutes a peu de les Alqueries en 
Forma que s’han portat a cap han 

permés que participara qualsevol 
públic gràcies als diferents graus 
de dificultat. Es va fer una marxa 
de quatre quilòmetres contra la 
violència. Van caminar una ruta ur-
bana de 5 km amb motiu del 8M. 
Una altra activitat va ser la ruta 
saludable a Mascarell, amb una dis-
tància d’uns 6 km de les Alqueries. 
Finalment, la ruta que va marcar 
la màxima distància va ser l’ana-

da a Nules i la visita als històrics 
bunkers i Vila Romana de Benicató.

Més enllà de caminar, també es 
van fer activitats gratuïtes dirigi-
des als joves d’entre 12 i 16 anys. 
Aquesta jornada va estar marcada 
per esports com la cal·listènia i 
l’entrenament funcional, la defen-
sa personal i diversos esports al 
poliesportiu.

L’Escoleta Municipal celebra el carnestoltes després 
de dos anys de supressió per la pandèmia.

L’Escoleta Municipal va celebrar 
el carnestoltes després de dos 
anys de supressió per la pandèmia. 
L’alumnat es va disfressar de pae-
lla i les mares, pares i mestres de 
cuiners. Aquests van lluir les seues 
disfresses en un passacarrer pel 
poble que va finalitzar a la zona 
del mercat on hi havia preparat un 
espectacle per a ells per primera 
vegada des que se celebra esta fes-
tivitat en el centre educatiu. 
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esports
Les famílies gaudeixen en conjunt 
d’activitats recreatives i d’esport

Aquest programa s’ha repartit en dues jornades: La jornada familiar per Sant Valentí i la Jornada 
Familiar en la natura

Aquest programa s’ha repartit en 
dues jornades: La jornada familiar 
per Sant Valentí i la Jornada Famili-
ar en la natura.

L’arribada de Sant Valentí s’ha con-
vertit en un motiu perquè les famí-
lies gaudisquen en conjunt aquest 
dia sense deixar de costat a ningú 
membre. Per als més xicotets es 
va dedicar tot el dissabte amb un 
programa d’activitats al saló coo-
peratiu, jocs i teatre amb Les male-
tes de mi mi. El diumenge, el prota-
gonisme es va donar al de primària 
amb activitats circenses a la plaça, 
el circuit de ciclisme a càrrec del 
Sport ciclista Alqueriense i un es-
pectacle de Cabaret de Circ. A més, 
es va celebrar per primera vegada 
una volta popular familiar en bici-
cleta circular pel municipi.

Les activitats en família també han 
estat marcades per l’hàbit saluda-
ble. Es va protagonitzar per prime-
ra vegada la Jornada Familiar en la 
natura amb activitats d’orientació i 
jocs en família al Termet de Vila-real.

Eva Sorribes triomfa en la pràctica de 
Kick-boxing d’alta competició

La jove veïna de les Alqueries, Eva 
Sorribes, s’ha consolidat com a 
esportista de primera categoria 
en la pràctica de Kick-boxing d’al-
ta competició. En febrer d’aquest 

any es va proclamar campiona 
d’Espanya en la categoria WKF. A 
més a més, en abril de 2021 ja es 
va classificar segona en la Comu-
nitat Valenciana.
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Carmen Lopez Seores es consolida en l’Elit 

d’Hoquei en Línia femenina en Espanya
L’esportista de les Alqueries de 17 anys, s’ha convertit en una peça clau del Club Patí Vila-real de la 
primera divisió

Carmen López Seores, jugadora 
de l’Equip Sènior Femení del Club 
del Patí Vila-real, que juga en la Lli-
ga Elit d’Hoquei Línia en Espanya, 
de la primera divisió, s’ha conver-
tit als 17 anys en una peça clau de 
les “Fighters de Vila-real” per a 
consolidar l’equip en el màxim ni-
vell nacional durant la temporada 
2021/2022 que ja està terminada.

La seua temporada té un reconei-
xement especial a causa de la lesió 
que va sofrir en l’últim partit que 
va disputar de la Copa federació, 
de l’anterior temporada. Va estar 
tres mesos en recuperació i va 
tornar a entrenar la primera set-
mana d’octubre. Això va fer que 
no estiguera en la millor forma fins 
a desembre. Així i encara ha jugat 
molts minuts en la primeria línia 
de l’equip arribant a ser la tercera 
anotadora d’aquest.

L’equip no s’ha classificat per al tí-
tol de lliga, però sí que ha permés 
a les jugadores sub-20, dins de la 
qual es troba Carmen, preparar al 

pròxim Campionat d’Espanya Sub-
20 que se celebrarà en Guipúscoa.
Lopez per la seua edat també po-
drà disputar la Lliga Or, que és de 
la segona divisió, amb l’equip de 
Vila-real. És aquí on aporta la seua 
experiència i qualitat, sent la màxi-
ma anotadora de l’equip i una de 
les jugadores més destacades de 
la lliga en l’àmbit nacional. L’espor-
tista d’hoquei ja es va proclamar 
campiona d’Espanya Sub-20 en 
2019 amb aquest equip.

Els resultats de l’equip en aquesta 
temporada deixen veure la quali-
tat de les jugadores. En primer lloc, 
s’ha classificat entre els 5 millors 
equips d’Espanya. En la lliga d’Or, 
han quedat en sisena posició. I a la 
lliga autonòmica, en categoria sub-
20, han quedat segones.

Els èxits de Carmen en l’equip de-
mostren que és una jugadora que 
amb el seu treball ha aconseguit 
establir-se en l’elit d’hoquei femení.

David Aymerich Ventura ha fi-
nalitzat la lliga en primera po-
sició amb el Club d’hoquei en 
línia Orcas d’Orpesa. Un equip 
de la categoria 1a nacional i 
que ha guanyat la lliga elit.

Raul Aymerich Garcia, juga-
dor de Club Patí en Línia de 
Valladolid, ha quedat en se-
gona posició en la Lliga regu-
lar i en la copa del Rei.

Trofeus Hoquei en Línea Trofeus Hoquei en Línea
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Alex Dominguez, Joan Iglesias, Ángel Gonzalez, Gerard Claros, Borja Gamón, i Mario Aymerich formen 
part de l’equip que competeix en la categoria infantil

esports
Club de Patí Vila-real guanya el subcampionat de la 

lliga autonòmica amb jugadors de les Alqueries

La categoria infantil del Club Patí 
Vila-real ha quedat subcampió de 
lliga autonòmica aquesta tempora-
da. Açò els ha donat accés a la fase 
prèvia del campionat d’Espanya, on 
van quedar segons del seu grup i, 
per tant, van aconseguir una pla-
ça en la fase final del Campionat 
d’Espanya que se celebrarà en Tres 
Cantos, Madrid, al mes de juny. 

Els jugadors alqueriers que es 
troben en aquest equip són Alex 
Dominguez, que és el capità, Joan 
Iglesias, Ángel Gonzalez, Gerard 
Claros, Borja Gamón, i Mario Ay-
merich, que és el porter.

Una gran quantitat d’aquests es-
portistes provenen de les Alqueri-
es, que s’han consolidat com a 
grans jugadors de l’hoquei en línia.

Alba Cebrià Chiva torna al pòdium del 
trail després d’eixir d’una lesió

Alba Cebrià torna al pòdium del 
trail després d’eixir d’una lesió.. 
L’alqueriera ha acumulat uns 
quants triomfs que la fan estar 
en l’alt d’aquest esport. Cebrià 
va aconseguir la marca mínima 
per anar al campionat d’Espanya 
de 1500 m disputat en Salamanca. 
També, es va proclamar campiona 
Autonòmica de trail en Riba-Roja. 
I en l’actualitat, en la primera jor-
nada de la lliga Iberdrola va gua-
nyar la prova de 3000 obstacles.
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El sistema de recogida de basuras “Por-
ta a Porta” es una decisión tomada 
en consenso por TODO el equipo de 
Gobierno, a la que se ha llegado por 
diversos motivos. El primero, y el más 
importante, es la adaptación a la nueva 
normativa en este campo que se ha es-
tado produciendo en los últimos años, 
en la que hay establecidos unos porcen-
tajes de separación de basuras para su 
correcto reciclaje que se deben cumplir 
en origen, es decir, cada ciudadano es 
responsable de llevar a cabo esta sepa-
ración por fracciones, y las administra-
ciones de crear el mejor sistema de re-
cogida para que estas fracciones lleguen 
bien separadas a las plantas de reciclaje 
y tratamiento de basuras. 

Esta normativa también contempla el 
identificar la vivienda de donde proce-
den estos restos para poder así, desde 
los servicios de educación ambiental, 
poder ayudar a las personas que ten-
gan necesidad y enseñarles. El sistema 
actual con contenedores de las diver-
sas fracciones en la calle no funciona. 
Ahí están las cifras: de les Alqueries, 
solamente llega separado el 9% de 
la basura que producimos, cuando la 
normativa nos va a obligar en 2025 a 
que llegue entre un 45% y un 50%. Y 
por último, este año, vence el contra-
to actual de recogida de basura y se 
debe sacar una nueva licitación. Con 
todo este contexto, y con las cifras 
que hemos explicado, se solicitó un es-
tudio para la redacción de los nuevos 
pliegos del contrato. Ese estudio final-
mente concluyó que debido a la idio-
sincrasia del municipio, donde no hay 
grandes fincas y tenemos calles anchas, 
el mejor y más económico sistema de 
recogida es el Porta a Porta, evitando 
además, tener que subir la tasa que co-
bra el Ayuntamiento al ciudadano por 
la recogida. 

Esto mismo se explicó el día 18 de dici-
embre de 2020 en una mesa informativa, 
con rueda de prensa en la plaza Mayor a la 
que el portavoz del PP acudió, e incluso se 
hizo una foto. ¿Pero, si lo sabía desde hace 
ya año y medio, por qué está ahora haci-
endo tanto revuelo? Muy sencillo, queda 
menos de un año para elecciones y está 
haciendo lo único que sabe hacer su par-
tido, pero a todos los niveles, decir medias 
verdades, crear crispación y malestar a la 
ciudadanía. Llevamos ya muchos años vi-
éndolo. Sr. Gil, le han votado para, desde 
su posición en el pleno, aportar propues-
tas y soluciones, no para colgar pancartas 
(con nocturnidad y alevosía).

Este sistema no es una invención de aho-
ra, ni un capricho del equipo de gobier-
no. Con los datos reales que se han visto 
y valorado, en otras poblaciones que ya 
están utilizando este sistema, las cifras 
de separado de residuos han mejorado 
mucho en muy poco tiempo. Sabemos 
que es un cambio muy grande en los há-
bitos diarios que todos tenemos, y que 
los cambios a todos nos asustan, pero 
estamos totalmente convencidos de que 
las vecinas y vecinos de les Alqueries 
pronto se adaptarán a él y lo harán per-
fectamente.

¿Y por qué nos hemos extendido tanto 
en este tema? Pues porque os merecéis 
una explicación verídica y coherente, 
no podemos permitir que unos cuan-
tos concejales nos traten como tontos. 
Porque se están haciendo muchas cosas 
muy importantes y utilizan toda esta po-
lémica para tapar todo lo demás. ¿Por 
qué no explican por qué no aparecie-
ron en el pleno en el que se aprobaba 
el proyecto de la pasarela ciclopeatonal 
entre los polígonos? 

Ya por fin está licitado el contrato para 
adecuar la nueva biblioteca en la Casa 

de la Cultura, se ha aprobado una sub-
vención para hacer accesible el edificio 
donde está situada la actual y la sala de 
exposiciones mediante la instalación de 
un ascensor, se va a hacer una reforma 
integral del consultorio médico 100% 
subvencionada desde Generalitat. Esta-
mos pendientes de la construcción de 
las dos aulas de 2 a 3 años en el CEIP 
Pintor Sorolla, en el que también se va a 
ejecutar un proyecto innovador llama-
do “Un Pati viu al Pintor Sorolla” con 
la colaboración de toda la comunidad 
educativa. En todo esto la postura de la 
oposición ha sido la misma, NO. Y cada 
vez se inventan una cosa para justificar 
ese no, demostrando el poco interés 
y el poco trabajo que están haciendo 
por este pueblo, no son capaces a ve-
ces ni de leerse la documentación de 
los asuntos que después se tratan en el 
pleno.

Con respecto al servicio de jardinería, 
no nos vamos a expandir mucho en este 
tema porque sabemos que el equipo de 
gobierno ha hecho varias publicaciones 
explicando la problemática que ha habi-
do. Ya se está trabajando en el tema, se 
están programando acciones de urgen-
cia con empresas locales y brigada mu-
nicipal, y cuando la normativa lo permita, 
se iniciará un nuevo expediente de licita-
ción que permita tener un nuevo contra-
to en condiciones.

No queremos acabar este escrito sin 
hacer nuestro pequeño homenaje desde 
aquí a la gran mujer que recientemente 
nos dejó. Nuestra compañera y amiga 
Consuelo Sanz, alcaldesa de este pueblo 
durante 12 años, que tanto trabajó para 
mejorar la vida de sus vecinos, que tanto 
nos ha enseñado a todos y ejemplo de 
honestidad y saber hacer. Sempre et re-
cordarem amb gran estima, que la terra 
te siga lleu companya.

PORTA A PORTA Y SUS 
RAZONES

grups municipals
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NO SÓLO “POALETS RECLAMA LA 
OPOSICIÓN”       

Una vez más el Partido Popular de 
Alquerías del Niño Perdido se diri-
ge a todos los vecinos del municipio 
en este espacio, para dar a conocer 
las acciones y reclamaciones que 
como grupo político realizamos en 
el Ayuntamiento.

En plena controversia por la impo-
sición que está realizando el equipo 
de gobierno del sistema de recogi-
da de basuras “porta a porta” con 
la disconformidad manifiesta de la 
gran mayoría del pueblo y con las 
reiteradas muestras en contra que 
ha efectuado la oposición, nos en-
contramos que hay tal cantidad de 
reclamaciones desatendidas hechas 
en el pleno municipal, que llegamos 
a la conclusión que por desgracia, es 
más factible denunciarlo en el Face-
book, que plasmarlo en el Órgano 
Colegiado del Pleno.

La imposición de manera dictatorial, 
sin previa consulta a los vecinos y 
desoyendo a los mismos que piden 
al unísono que no se establezca este 
sistema de recogida de basuras, hace 
que el gobierno más caro de la his-
toria de Alquerías del Niño Perdido, 
sea a su vez el más sectario. 

Desde estas líneas denunciamos una 
vez más, la nula transparencia, la nula 
participación ciudadana en una deci-
sión que cambiará la forma de vivir 
de todos los vecinos y el caso omiso 
de las reclamaciones que están ha-
ciendo. El gobierno socialista, va a la 
suya y punto. No sabemos el porqué 
ni a qué intereses atiende, lo que sí 
sabemos es qué intereses no atien-
den, los de los vecinos.

No solo denunciamos esta actitud 
dictatorial en los plenos, si no que, 

tal es la lista de desperfectos enu-
merados en la parte de Ruegos y 
Preguntas, que en esta página no da 
para listarlos. La inmensa mayoría de 
esas peticiones, no han sido resuel-
tas por el equipo de gobierno, inclu-
so ofreciéndonos personalmente a 
resolverlo nosotros, tampoco mues-
tran conformidad.

Esta tesitura en la que nos encon-
tramos, conocida como el “perro 
del Hortelano, que ni come ni deja 
comer”, se traslada a Alquerías del 
Niño Perdido en, ni hacen ni dejan 
hacer. Lo que se resuelve en la más 
que manifiesta incapacidad de ges-
tión de PSOE y Compromis, estan-
do el municipio en una situación de 
DESASTRE GENERAL, desglosado 
en suciedad, dejadez absoluta de 
TODAS las entradas al municipio, 
abandono de parques y jardines, el 
no podar los árboles de las calles y 
avenidas, no regularización de seña-
les de tráfico en malas condiciones, 
nefasto mantenimiento de imborna-
les y total desafección de los vecinos 
de Alquerías del Niño Perdido.

Menciones sobre la pésima ges-
tión de los residuos reciclados en 
los contenedores que tenemos 
actualmente, la falta de alumbrado 
público en calles desde hace meses, 
dejadez de los polígonos industria-
les así como sus accesos, huecos de 
farolas que ya no están y que ni se 
tapan ni se reemplaza la farola, ba-
ches en calles en pleno corazón del 
pueblo como en la calle Mayor o la 
calle Colón, disconformidad desde 
un primer momento, en parte, de 
la actuación realizada en la Avda. 
Mossen Joan Miralles, y así un largo 
etcétera, que muestra el “trabajo” 

realizado por el gobierno más caro 
y nefasto de la historia del munici-
pio.

Realmente la sensaciones que tene-
mos desde el Partido Popular son 
dos, dependiendo de lo que solici-
temos; O que basta que solicitemos 
algo, para que “por narices” se haga 
lo contrario; O que estamos recla-
mando acciones a una pared lisa.

Aun en ocasiones tenemos que es-
cuchar desfachateces, como si nues-
tras peticiones no fueran de vecinos 
de Alquerías, como si no represen-
tásemos a parte de la ciudadanía, y 
nuestro deber no fuese el de dar 
voz a todos los vecinos que nos soli-
citan. Que meramente fuésemos un 
órgano constituido para incordiar.

Tiempo atrás queda aquello de que 
“la oposición no hace propuestas”, 
ya que aburridos de escucharlas, 
deciden ignorarlas. Ahora más bien 
padecemos el “Desastre absoluto 
y general del pueblo y nos quieren 
enseñar a limpiar teniendo la basura 
repartida por las calles”.

En fin, para el postureo y hacerse 
fotos con el fin de darse “bombo 
y platillo”, para eso si que hay una 
predisposición de primer nivel…..
Mucho habrán de mejorar si de 
cara a elecciones quieren tener un 
pueblo un poco decente. Mientras a 
seguir vendiendo humo por las re-
des sociales del Ayuntamiento como 
si cada cosa que arreglara (pocas y 
tras innumerables peticiones) fuese 
un logro magnífico y no la responsa-
bilidad y obligación que requiere la 
administración y el encargado de su 
área.
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Es cierto que, en aras a proteger 
y preservar el medio ambiente, 
la Directiva europea 851/2018 
insta a los estados miembros a 
mejorar la gestión de residuos y 
establece la obligación de que los 
municipios establezcan un siste-
ma de recogida de basuras que 
separen la basura orgánica, el pa-
pel, los metales y el vidrio.

Pero no es menos cierto que la 
recogida de basura “porta a por-
ta” o “de poalets” no es el único 
sistema para cumplir con la nor-
mativa europea que prevé: “La 
instalación de un “contenedor 
marrón con micro-chips” para 
la basura orgánica y mejorar los 
contenedores de vidrio y papel 
que ya tenemos actualmente. 
Este es el sistema que van a aplicar 
en Vila-real, Burriana, o Vila-vella  
(municipiode menos de 5.000 ha-
bitantes como el nuestro)...

¿Porqué nuestro equipo de go-
bierno socio-comunista no apli-
ca el sistema del contenedor 
marrón y nos obliga al sistema 
“dels poalets”?... Porque hay ne-
gocio (educadores ambientales, 
poalets...) ¿Va ser más barata la 
recogida de basuras mediante 
este nuevo sistema? La respuesta 

es NO. Lo que es peor, ni siquie-
ra saben lo que va a costar la re-
cogida de basuras por este nuevo 
sistema ni lo que va a costar su 
implantación. Lo único claro es 
que el coste de la recogida de 
basuras va a ser más cara, nunca 
más barato y, consiguientemente,  
van a subir las tasas urbanas y no 
se va a suprimir la tasa de gestión 
de residuos.

La alcaldessa y los miembros de 
su equipo,  ante la polémica susci-
tada en el vecindario por la reco-
gida de basuras “porta a porta”,  
echan balones fuera.  Si no están 
de acuerdo que rompan el pacto 
PSOE-Compromís.  Así se hizo 
la legislatura anterior cuando, 
auspiciados por el que escribe, el 
PSOE cambió su postura inicial y 
no apoyó la creación de una ofi-
cina de control del valenciano, 
con un funcionario tipo A,  con 
sueldo de 60.000 euros anuales, 
sólo para controlar la correcta 
traducción al valenciano  de los 
documentos públicos. Se rom-
pió el pacto PSOE-Compromís 
y Ciudadanos apoyó presupues-
tos y acuerdos hasta el final de 
la legislatura sin fallar.  “Antes de 
constituir el actual Ayuntamien-
to, la Dirección Regional de Ciu-

dadanos planteó un pacto con el 
PSOE para gobernar el municipio, 
al igual que se ha hecho en Alma-
zora, Oropesa o Castellnovo...”. 
De este modo se cumplía con los 
principios fundacionales de “Ciu-
dadanos” evitar que formasen 
parte de los gobiernos comunis-
tas y separatistas. El actual equipo 
de gobierno prefirió como alia-
dos a los comunistas-separatistas 
de Compromís. Ahora tienen lo 
que quieren. La política en un es-
tado democrático como el nues-
tro, es un servicio público en el 
que se deben tomar medidas que 
satisfagan a la mayoría,  intentan-
do llegar a acuerdos.

El que escribe se ha opuesto siem-
pre al proyecto del “porta a porta” 
y a las modificaciones de crédito 
para su financiación.Por lo demás, 
no hemos de olvidarnos  del des-
cuidado estado en el que se hallan 
los jardines, el estrechamiento de 
las calles más anchas por H o por 
B (Mossen Juan Miralles, Jaime 
Chicharro o Virgen de Gracia), 
el exceso tráfico rodado de calles 
estrechas, el lamentable estado de 
la casa de la cultura o la deuda de 
4.800.000 euros (casa de la música 
y campo de fútbol) de la que nadie 
se acuerda.

“POALETS”: RETROCEDER  40 AÑOS.
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LES ALQUERIES JA SOM UN REFERENT

Els pobles, a l’igual que les persones, hem 
de fer canvis per a adaptar-nos millor al 
món on vivim, bé siga perquè les condi-
cions que ens envolten canvien o bé per-
què tenim la necessitat de fer les coses 
millor. Si no canviàrem res, arribaria un 
moment en què les rutines que guien la 
nostra conducta es manifestarien com a 
inoperants per a aconseguir fer allò que 
necessitem. I és que el món canvia, i amb 
ell, nosaltres. 

Les Alqueries ha arribat a un d’eixos mo-
ments, on hem de triar la millor manera 
de gestionar els fems domèstics, els resi-
dus sòlids urbans. En realitat, no hi ha al-
ternativa. És a dir, deixar per a més avant 
aquests canvis només seria un autoengany, 
una forma de deixar per a un moment 
posterior allò que cal començar a fer ara 
mateix i que, si ens mantenim immòbils i 
esperem a última hora, ens resultarà en-
cara més car i costós per al conjunt de 
veïns i veïnes.

Per tant, resulta imprescindible compren-
dre que a les Alqueries li ha arribat el 
moment d’avançar, de moure’s, de canviar, 
de ser un referent, com déiem al títol del 
present article. Ser pioners en aquesta 
matèria significa fer un esforç, però alho-
ra implica també anar davant de moltes 
altres poblacions i estar a l’alçada de les 
generacions d’alqueriers i alquerieres que 
ens han precedit; persones que van saber 
procurar un futur al nostre poble, bé siga 
creant l’entorn necessari per al desenvo-
lupament del cooperativisme agrari o de-
senvolupant per ells i elles mateixes el sis-
tema per al subministre de l’aigua potable. 
Les Alqueries som un poble que existeix 
com a municipi perquè hem sabut crear 
les condicions necessàries per a la vida en 

comunitat dels seus veïns i veïnes, fins i tot 
sense tindre una administració municipal 
pròpia. En eixe sentit, no som un poble 
com els altres, som un poble que sap em-
prendre empreses col·lectives quan cal. I 
ara cal. Ara cal tornar a ser capdavanters.

Des de Compromís, explícitament des 
de la responsabilitat que té el nostre grup 
municipal en aquest període, volem dei-
xar clar que hem estudiat totes les altres 
alternatives a l’hora d’acomplir la legislació 
europea, estatal i autonòmica en matèria 
de residus urbans. Per això, podem dir que 
el sistema de recollida porta a porta és el 
millor de tots els que hi ha a l’abast, tant 
per l’efectivitat, com pel seu cost i perquè 
es traduirà en beneficis per al conjunt 
del poble. Cal dir que si deixem perdre 
aquesta oportunitat que se’ns presenta 
ara mateix, també perdrem l’ocasió de 
rebre subvencions d’altres administraci-
ons, les quals redunden en un menor cost 
per a cada veí i veïna. Diguem-ho també 
clar: si ens adormim perdrem diners que, 
d’una altra manera, haurem de posar-los 
nosaltres.

No volem avorrir ningú amb dades que 
ja coneixem de sobra sobre el problema 
dels residus, del malbaratament de mate-
rials, de la relació de la cultura de l’usar i 
tirar amb el canvi climàtic que ja tenim da-
munt o també de la importància de tindre 
a l’abast fertilitzants naturals per a l’agri-
cultura, com ara el compost que produi-
rem amb aquest sistema que entre totes i 
tots posarem en marxa. Des de la nostra 
àrea de gestió municipal considerem fo-
namental mantindre una actitud d’escolta 
activa sobre tot allò que les veïnes i veïns 
vulguen plantejar, una actitud d’acompa-
nyament en tot aquest procés que reque-

reix un aprenentatge. En definitiva, cal la 
col·laboració de tothom, començant pel 
propi Ajuntament.

De manera destacada, la població ha de 
saber que la recollida de residus porta a 
porta serà la major contribució a la pro-
tecció del medi ambient que ha fet les 
Alqueries en tota la seua història, un pas 
decidit i eficaç en la direcció que desit-
gem la majoria la gent. La recollida porta 
a porta és alhora una solució al problema 
dels residus, on el nom de les Alqueries, 
junt a altres poblacions, cobrarà el prota-
gonisme que mereix, per la capacitat dels 
nostres habitants i també perquè som un 
poble previsor que sap arribar més lluny 
que no altres; un sistema que, a més, serà 
més just, perquè QUI MÉS RECICLA 
MENYS PAGA. Podem dir que s’obri el 
temps d’una il·lusió i una esperança per a 
ser un poble més net, amable i adaptat als 
requeriments dels temps actuals.

D’altra banda, no podíem passar per alt 
dos bones notícies per a les Alqueries: 
d’un costat, el proper curs s’encetarà un 
projecte molt necessari per al nostre po-
ble, com són les aules de 2 anys al CEIP 
Pintor Sorolla. Tanmateix, per fi, s’ha pro-
duït la licitació de les obres de la Casa de 
Cultura, un fet que ens permet valorar de 
manera optimista la recuperació d’aquest 
edifici per a l’ús de la població. 

D’aquesta manera, esperem que la ciu-
tadania, de la mà de l’Administració local, 
trobarà la manera de col·laborar en tots 
aquests projectes i rebrà puntual infor-
mació i ajuda tècnica per a resoldre els 
dubtes que puguen sorgir. Per això, les Al-
queries ja som un referent al conjunt de 
les comarques de Castelló!




